
P R O T O K Ó Ł Nr VI/24 

z sesji Rady Gminy Cielądz 

z dnia 19 grudnia 2024 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10:00 

a zakończono o godz.    11:45. 

 

Punkt 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdzając w chwili rozpoczęcia 

sesji obecność 13. radnych (nieobecnych 2. radnych: Aleksandra Czarnecka i Przemysław 

Jędrzejczak) i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał, otworzyła obrady VI 

sesji Rady Gminy Cielądz.  

Powitała przybyłych na sesję radnych, Wójta Gminy – Pawła Królaka, Skarbnika Gminy - 

Gabrielę Milczarską, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz sołtysów. 

Listy obecności: radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości, stanowią załączniki do 

protokołu.  

Punkt 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa wystąpiła z zapytaniem, czy są uwagi 

bądź wnioski do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk w imieniu Wójta Gminy zgłosił wniosek                                  

o rozszerzenie porządku obrad o następujące projekty uchwał: 

1) pierwszy projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą  

2)  drugi - w sprawie zmiany uchwały nr V/24/24 Rady Gminy Cielądz z dnia 22 listopada 

2024 roku w sprawie zmiany budżetu i w budżecie  

i  zaproponował, żeby te dwie uchwały uzupełniły blok uchwał i stanowiły nowe punkty 8 i 9  

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa poddała wobec tego pod głosowanie w/w wnioski 

formalne. Wnioski o wprowadzenie do porządku obrad omówionych punktów zostały 

przyjęte przez Radę jednogłośnie tj. 13 głosami „za”. Imienne wyniki głosowania w sprawie 

powyższych wniosków formalnych znajdują się w załączeniu do protokołu.  

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

 



1. Otwarcie Sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Nr V/24 z dn. 22 listopada 2024 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2024 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-
2038. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cielądz na 2025 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/24/24 Rady Gminy Cielądz z dnia 
22.11.2024r. w sprawie budżetu i w budżecie na 2024 rok. 

10. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 
Rady Gminy.  

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zakończenie obrad VI sesji Rady Gminy.  

 

Punkt 3.  

Protokół Nr V/24 z dn. 22.11.2024 r. został wyłożony do wglądu poprzez 

opublikowanie na stronie Biuletynu Informacji Publicznej oraz udostępniony w wersji 

papierowej w Biurze Rady. Radni do protokołu nie wnieśli uwag i protokół w głosowaniu 

jawnym imiennym został przyjęty jednogłośnie 13. głosami „za". Imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. 

Punkt 4. 

 Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. O przedstawienie tematu 

poprosiła Skarbnika Gminy. 

 Skarbnik Gminy oznajmiła, iż w Wieloletniej Prognozie Finansowej zgodnie                                  

z wprowadzonymi zmianami do dzisiejszej uchwały zwiększa się dochody ogółem o kwotę 

227.027,89  zł do kwoty ogółem 36.105.740,56 zł, a wydatki zwiększa się o kwotę 

227.027,89 zł i w wyniku zmian wydatki ogółem na rok 2024 wynoszą 36.964.261,27 zł. 

Stwierdziła, iż przychody i rozchody nie uległy zmianie. Zaznaczyła, że integralną częścią 

wieloletniej prognozy jest załącznik nr 2, który mówi o przedsięwzięciach i w tym załączniku 

dodane są przedsięwzięcia, które wynikają z przesunięcia ich z roku bieżącego na rok 2025, 

jak również w wyniku planowanego podpisania umowy wieloletniej na dwa zadania tj. : 



1) zewnętrzne wsparcie techniczne projektów w zakresie cyberbezpieczeństwa - jest to 

przedsięwzięcie bieżące, limit wydatków na rok 2024 to kwota 5.535 zł, a na rok 

2025 - 12. 915 zł; 

2) dotyczy tego samego programu cyberbezpieczeństwo jest to wydatek majątkowy - 

łączny limit wydatków to 270.354 zł, limit wydatków na rok 2024 to kwota 82.533 

zł i 187.821 zł na rok kolejny. 

Wprowadzone jest też nowe zadanie do przedsięwzięć tj. Gminna Ewidencja Zabytków - 

umowa została podpisana w roku bieżącym, a wydatki będą w roku kolejnym, a limit 

wydatków to kwota 5.000 zł  

Na powyższym Skarbnik Gminy zakończyła omawianie projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż projekt niniejszej uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez komisje na wspólnym posiedzeniu i odczytała projekt uchwały. 

Następnie odbyło się głosowanie. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosami „za”. 

Uchwała Nr VI/38/24 i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 5. 

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie na 2024 rok. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż 

załącznikiem nr 1 dokonuje się zmian w dochodach budżetu gminy na 2024 rok: 

- w dziale 600 transport i łączność zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 37.000 zł 

zgodnie z zawartym aneksem do umowy z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie 

inwestycji drogowej w Małej Wsi. Łączna kwota dofinansowania na to zadanie to 325.420 zł; 

- w dziale 853 zgodnie z decyzją Wojewody zwiększa się dochody bieżące o kwotę 

12.404,56 zł i są to środki z funduszu pracy na dofinansowanie dodatków oraz kosztów 

zatrudnienia asystenta rodziny; 

- w pozostałych przypadkach dokonuje się zmian w dochodach do wysokości 

uzyskanych lub planowanych do uzyskania wpływów. 

Następnie omówiła zmiany w wydatkach tj. - załącznik nr 2: 

- w dziale 750 administracja zwiększa się wydatki majątkowe ( i to zadanie jest też w 

załączniku nr 3 wydatki inwestycyjne) o kwotę 13.800 zł, są to środki przeznaczone na zakup 

urządzenia wielofunkcyjnego wraz z podstawą; 

- w dziale 855 zgodnie z decyzją Wojewody zwiększa się środki na wynagrodzenia dla 

asystenta rodziny; 



- w pozostałych przypadkach dokonuje się zmian w wydatkach bieżących w celu 

pokrycia bieżących wydatków tak, żeby nie przechodziły wydatki na rok kolejny. 

Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż projekt uchwały był przedmiotem prac komisji 

stałych Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu i uzyskał pozytywną opinię każdej z komisji. 

Uwag ani zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady Gminy 

Małgorzata Rosa przystąpiła więc do odczytania projektu uchwały. Następnie odbyło się 

głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie  13. głosami „za”. 

Uchwała Nr VI/39/24 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 6. 

Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2038. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosiła Skarbnika Gminy – Gabrielę Milczarską. 

Skarbnik Gminy poinformowała, iż wartości przyjęte w wieloletniej prognozie finansowej na 

lata 2025-2038 planowane były według wartości wykonania budżetu z trzeciego kwartału 

2024, na podstawie też danych sprawozdawczych z wykonania budżetu gminy za lata 2023                

i 2022 oraz wytycznych Ministra Finansów. Oznajmiła, iż Wieloletnia Prognoza Finansowa 

obejmuje okres roku budżetowego oraz co najmniej trzech kolejnych lat budżetowych                         

i prognozę kwoty długu, którą sporządza się na okres, na który zaciągnięto lub na który 

planuje się zaciągnąć zobowiązania. Wobec czego planowane zobowiązania, które już są 

przez Gminę podpisane i które są planowane do zaciągnięcia obejmują spłatę do roku 2038. 

W związku z tym wieloletnia prognoza finansowa jest na lata 2025-2038. Dochody                        

w wieloletniej prognozie planowane są w podziałach merytorycznych i obejmują dochody                     

z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych i od osób 

prawnych, subwencja ogólna, dotacje i środki na cele bieżące, jak również pozostałe dochody 

czyli między innymi np. podatki i opłaty lokalne, wpływy z usług, odsetki na rachunkach 

bankowych, dochody majątkowe. Dochody majątkowe stanowią kwotę 9.563.077,75 zł i są to 

dochody tylko z planowanych do otrzymania dotacji i w roku 2026 również planowane są 

dotacje na zadania inwestycyjne w kwocie 8.977.44203 zł . Wydatki planowane są w podziale 

na wydatki bieżące z podziałem na merytorykę tj. wynagrodzenia i składki od nich naliczane, 

wydatki związane z obsługą zadłużenia i odsetki, pozostałe wydatki bieżące jak również 

wydatki majątkowe. Integralną częścią wieloletniej prognozy finansowej jest załącznik nr 2, 

który mówi o przedsięwzięciach. Wynik budżetu na 2025 rok -zaplanowano ujemną różnicę 

pomiędzy dochodami i wydatkami i planuje się na poziomie 4.684.056,46 zł. Na jego 



pokrycie planuje się zaciągnąć kredyty i pożyczki w wysokości 2.701.249,19 zł. Planowany 

jest do pokrycia również z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych nie zaangażowanych w roku 

bieżącym, jak również z wolnych środków oraz przychodów wynikających z rozliczenia 

inwestycji z udziałem środków unijnych. Planowane przychody na rok 2025 to kwota 

5.039.056,46 zł, w skład których wchodzą kredyty i pożyczki, nadwyżka z lat ubiegłych jak 

również wolne środki i przychody wynikające z rozliczenia programów z udziałem środków 

Unii Europejskiej. Po stronie rozchodów jest kwota 355.000 zł i są to środki na spłatę 

zaciągniętych już zobowiązań. Na dzień 31 grudnia kwota zadłużenia wskazana                                       

w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2025-2038 wynosi 2.569.828 zł, natomiast na 

koniec 2025 roku planuje się ją na poziomie 5.271.077,19 zł. W budżecie 2025 roku 

zaplanowano dodatnią różnicę pomiędzy dochodami i wydatkami i ta różnica wynosi 196.000 

zł czyli gmina zachowuje wskaźniki wskazane w wieloletniej prognozie finansowej zgodnie                            

z artykułem 242 ustawy o finansach publicznych. 

Na tym Skarbnik Gminy zakończyła omawianie WPF.  

Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż projekt niniejszej uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 listopada br. oraz w dniu 17 

grudnia. Następnie odczytała  uchwałę Nr III/208/2024 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 22 listopada 2024 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Cielądz oraz o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego w 2025 roku. 

W związku z tym, że do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zapytań 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Przed 

przystąpieniem do głosowania Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum, a następnie odbyło 

się głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosami 

„za”. Uchwała Nr VI/40/24 i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 7.  

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Cielądz na 2025 rok. Przewodnicząca Rady zaznaczyła, ze projekt 

uchwały radni otrzymali w terminie do 15 listopada, a następnie o przedstawienie projektu 

poprosiła Skarbnik Gminy Gabrielę Milczarską. 

Skarbnik Gminy  oznajmiła, iż budżet na rok 2025 po stronie dochodów planowany jest                            

w wysokości 36.032.286,42 zł, z tego dochody bieżące 26.469.208,67 zł, natomiast dochody 

majątkowe to kwota 9.563.077,75 zł, wydatki łączna kwota to 40.716.342,88 zł, z tego 

wydatki bieżące 26.273.202,45 zł, natomiast wydatki majątkowe to kwota ogółem 



14.443.140,43 zł, budżet gminy na rok 2025 zamyka się planowanym deficytem w wysokości 

4.684.056,46 zł, planowane przychody w 2025 roku to kwota 5.039.056,46 zł, z tego 

planowane są do zaciągnięcia kredyty i pożyczki w wysokości 3.056.249,19 zł                                      

z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w wysokości 2.701.249,19 

zł i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 355 tys. zł, nadwyżka                 

z lat ubiegłych jak również wolne środki nie wprowadzone do budżetu roku 2024 

przeznaczone będą na pokrycie deficytu, jak również przychody z rozliczenia środków 

określonych w artykule 5 ustęp 1 punkt 2 ustawy i dotacji na realizację programów i 

projektów lub zadania finansowane z udziałem środków Unii Europejskiej, rozchody to spłata 

zaciągniętych już kredytów i pożyczek i jest to kwota 355 tys. zł, dług Gminy na dzień 1 

stycznia 2025 roku wynosi 2.569.828 zł, spłata kredytów i pożyczek 355 tys. zł i kredyt, który 

jest planowany do zaciągnięcia to jest 3.056.249 zł. W związku z tymi planowanymi 

kredytami, jak również spłatą planowanych kredytów, dług na dzień 31 grudnia 2025 roku to 

kwota 5.271.077,19 zł co stanowi około 15% planowanych dochodów ogółem. 

Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie budżetu gminy Cielądz na 2025 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Małgorzata Rosa przypomniała, że projekt uchwały 

budżetowej był przedmiotem pracy komisji stałych na posiedzeniu w dniu 20 listopada oraz w 

dniu 17 grudnia i uzyskał pozytywną opinię każdej komisji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących stałych komisji o przedstawienie 

opinii komisji w sprawie projektu budżetu Gminy Cielądz na rok 2025. Opinie kolejno 

przedstawili: 

-  W zastępstwie nieobecnego Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – 

Zastępca tj. Ewa Kwiatkowska - Kielan, 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Iwona Machnicka, 

- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Jadwiga Mantorska, 

- Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa – Adama Michalak.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu 

Gminy Cielądz na 2025 rok. Uchwała RIO stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w przedmiocie uchwały budżetowej. Radni nie 

podjęli debaty, wobec tego przystąpiła do odczytania projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Cielądz na 2025 rok. Przed przystąpieniem do głosowania, stwierdziła 

kworum, następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta 



jednogłośnie - 13 głosami „za”. Uchwała Nr VI/41/24 oraz imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 8. 

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad projektem uchwały w sprawie  

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości z dotychczasowym 

dzierżawcą. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa oznajmiła, iż projekt uchwały otrzymali 

wszyscy radni i o jego przedstawienie poprosiła Sekretarza Gminy. 

Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk oznajmił, iż wniesiony dzisiaj pod obrady projekt 

uchwały dotyczy kontynuacji umowy dzierżawy na okres do 3 lat z Niepublicznym Zakładem 

Opieki Zdrowotnej w Cielądzu. Wniesiony został w trybie pilnym dlatego, że dopiero 11 

grudnia został złożony wniosek na kontynuację dzierżawy. Wyraził zdanie, iż sam projekt 

uchwały jest istotny z punktu widzenia zakresu usług, których dotyczy dzierżawa, gdyż są to 

usługi zdrowotne dla naszych mieszkańców. Wobec powyższego umożliwienie podmiotowi 

świadczenie usług zdrowotnych ma jego zdaniem niebagatelne znaczenie i dlatego też prosi                                

o przychylenie się do wniosku dzierżawcy o kontynuację umowy dzierżawy. 

Radni  do w/w tematu nie zgłosili uwag ani zapytań.  

 Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa poinformowała następnie, że projekt uchwały 

był przedmiotem posiedzenia wspólnego Komisji i został pozytywnie przez komisje 

zaopiniowany. O odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Pawła 

Kłosa. Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 13. głosami „za”. Uchwała Nr VI/42/24 oraz imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 9. 

Kolejny punkt porządku sesji dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

V/24/24 Rady Gminy Cielądz z dnia 22 listopada 2024 roku w sprawie zmiany budżetu i w 

budżecie na 2024 rok. 

Wyjaśnień do tematu udzieliła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Wyjaśniła, iż 

Regionalna Izba Obrachunkowa w uchwale z dnia 22 listopada 2024 roku w sprawie budżetu 

i w budżecie Gminy stwierdziła błędny zapis w paragrafie pierwszym punkt 6, w którym 

dokonywana była zmiana dotycząca limitów zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów                        

i pożyczek. W związku z powyższym, niniejszą uchwałą skreśla się punkt szósty w paragrafie 

pierwszym, tak aby uchwała z dnia 22 listopada została w całości zatwierdzona przez organ 

nadzorczy regionalnej izby obrachunkowej  



Do tematu zapytań nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady oznajmiła, komisje stałe Rady 

Gminy zostały z projektem zapoznane na wtorkowym posiedzeniu i zaopiniowały ten projekt 

uchwały pozytywnie. Następnie poprosiła Wiceprzewodniczącego Mariusza Kwapisza                                

o odczytanie treści uchwały, po czym odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosami „za”. Uchwała Nr VI/43/24 oraz imienny 

wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 10. 

 Kolejny punkt sesji dotyczył informacji o pracy Wójta Gminy w okresie 

międzysesyjnym i wykonania uchwał Rady Gminy.   

Wójt Gminy Paweł Królak podziękował wszystkim za pracę na rzecz Gminy w 2024 

roku. Stwierdził, iż w związku z tym, że zima jest łagodna i warunki są sprzyjające, to 

prowadzone są jeszcze pewne roboty remontowe na drogach. 

Punkt 11. 

 W wolnych wnioskach zostały podjęte następujące sprawy. 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej i zarazem p.o. Dyrektora Gminnego Domu Kultury       

w Cielądzu Monika Kamińska złożyła uczestnikom sesji życzenia świąteczno-noworoczne 

oraz wręczyła okolicznościowe upominki wykonane podczas warsztatów, które odbyły się 

Gminnym Domu Kultury. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa przekazała życzenia z okazji Świat Bożego 

Narodzenia, które wpłynęły od parlamentarzystów z naszego regionu. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa złożyła solenizantom , którzy obchodzą lub będą w 

najbliższej przyszłości obchodzić życzenia imieninowe. 

Punkt 12.  

 Na powyższym wyczerpany został porządek obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa zamknęła obrady VI sesji Rady Gminy 

Cielądz.  Na powyższym protokół zakończono.  

              Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokołowała                                                                                      Małgorzata Rosa 

Bogusława Kobacka 


